
 
P r o t o k ó ł   Nr  XXV /2009 

 
z sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 12 lutego 2009r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy 
w Zarszynie.  
 
  
Początek sesji - godz. 9.00     zakończenie - godz. 13.45 
 
Radni obecni : 
 
      1.   Konieczny Janusz 

2. Dębski Janusz  
3. Niemiec Wojciech       
4. Tomków Krzysztof       
5. Malik Adam     
6. Małek Janusz          
7. Mindur Andrzej         
8. Ołowiańczyk Zygmunt     
9. Stączek Ryszard      
10. Szajna Anna         
11. Trygar Krystyna  
12. Węgrzyn Maria  

      13. Gierad Alfreda 
      14. Michalski Edward     
      15. Kuzianik Alicja 
 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli : 
 
- Prezes Okręgowej Rady Łowieckiej  
   w Krośnie       - Pan Franciszek Maresz 
- Przewodniczący Zarządu Okręgowego 
  Polskiego Związku Łowieckiego w Krośnie  - Pan Janusz Kowalewski 
- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 
- Zastępca Wójta Gminy     - Pan Zbigniew Dec 
- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 
- Skarbnik Gminy      - Pani Ryszarda Mikołajek 
- Radca prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 
- Radni Rady Powiatu Sanockiego 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych i referatów gminy 
- Sołtysi 
  
Porządek obrad :  
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Interpelacje radnych.  
5.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym 
   z  realizacji uchwał Rady Gminy. 
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2008 r. 
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7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXIV/169/2009 Rady Gminy Zarszyn  
   z dnia 15 stycznia 2009 r w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego. 
8.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członków 
    ochotniczych straŜy poŜarnych za udział w działaniach ratowniczych oraz szkoleniach poŜarniczych. 
9.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego  
   w pierwszej kategorii zaszeregowania dla pracowników Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 
   Szkół w Zarszynie. 
10.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej 
  kategorii zaszeregowania dla nie będących nauczycielami pracowników szkół podstawowych  
     i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Zarszyn.  
11.Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z podmiotami 
     prowadzącymi działalność poŜytku publicznego w 2009r. 
12.Podjęcie uchwały w sprawie porozumienia o współpracy partnerskiej gmin: Kobylnica(Polska) 
     Zarszyn(Polska),Kościelisko(Polska),Walce(Polska),Nižná Sitnica(Słowacja),Ol'ka(Słowacja), 
     Tvrdošin(Słowacja), Malá Morávka(Czechy). 
13.Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc wydobywana Ŝwiru w granicach powszechnego 
      korzystania z wód. 
14.Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zakup nieruchomości na mienie komunalne Gminy 
      Zarszyn. 
15.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium Uwarunkowań  
     i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Zarszyn”. 
16.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
    przestrzennego dla części obszaru Gminy Zarszyn, obejmującego działkę nr ewid. 1576 połoŜoną  
     w miejscowości  Zarszyn i działkę nr ewid. 1222 połoŜoną  w miejscowości Posada Zarszyńska. 
17.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany „Planu Odnowy Miejscowości Odrzechowa na lata 2008-2017”. 
18.Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Gminy Zarszyn w 2008r. 
19.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Zarszyn    
      w 2009r. 
20.Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2009r. 
21.Wolne wnioski i zapytania. 
22.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
23 Zakończenie sesji. 
  
 
Ad.1.  Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, który powitał zebranych  
i na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 15 radnych. Obrady były zatem 
prawomocne do podejmowania uchwał. 
 
Ad.2. Do ustalonego przez Przewodniczącego Rady Gminy porządku obrad wniesiono następujące 
poprawki: 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie wniosek Wójta  
o wprowadzenie do porządku obrad dwóch dodatkowych projektów uchwał w sprawie : 
- zmiany Planu Odnowy  miejscowości Posada Zarszyńska na lata 2007-2013, 
- przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu zabudowanej nieruchomości stanowiącej 
  własność Gminy Zarszyn. 
Ponadto Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby realizację punktów 14-16 porządku obrad 
rozpocząć od pkt. 6, co  spowodowane  było potrzebą wysłuchania obecnych na sesji zaproszonych 
gości przedstawicieli Polskiego Związku Łowieckiego w Krośnie.  
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Poddane przez Przewodniczącego Rady Gminy powyŜsze zmiany w porządku obrad radni przyjęli 
jednomyślnie. 
 
Ad. 3. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty,  nie wniesiono do niego uwag. 
 
Ad. 4. W interpelacjach głosu  nie  zabierano. 
 
Ad. 5. Wójt Gminy złoŜył sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy ze swojej działalności  
w okresie między sesjami,  a takŜe z działalności poszczególnych referatów  w Urzędzie Gminy.  
Informacje te stanowią załączniki do protokołu. Sprawozdanie przyjęte zostało przez Wysoką Radę. 
 
Ad. 6-8. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad trzema 
tematycznie powiązanymi projektami uchwał, tj. 
- w sprawie wyraŜenia zgody na zakup nieruchomości na mienie komunalne Gminy Zarszyn, 
- w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium Uwarunkowań i Kierunków 
   Zagospodarowania  Przestrzennego Gminy Zarszyn”, 
- w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
  dla części obszaru Gminy Zarszyn, obejmującego działkę nr ewid. 1576 połoŜoną w miejscowości       
   Zarszyn i działkę nr ewid. 1222 połoŜoną  w miejscowości Posada Zarszyńska. 
 
Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowych uchwał powiedział między innymi, Ŝe 
Gmina zamierza odkupić nieruchomości o łącznej powierzchni 4,67 ha  składającej się z działki  
o pow. 3.42 ha połoŜonej w Zarszynie, oraz  działki o pow. 1,25 ha połoŜonej w Posadzie Zarszyńskiej, 
które zostały wniesione do Spółki CARPATIA MEAT w 2004 roku.  
PoniewaŜ Spółka do chwili obecnej nie zagospodarowała przedmiotowej nieruchomości i nie ma planów 
co do dalszego jej wykorzystania, celowym jest nabycie na Mienie Komunalne działek  
i przeznaczenie ich na nowe przedsięwzięcie. Wartość nieruchomości zostanie ustalona przez  
rzeczoznawcę majątkowego, a następnie cena nabycia będzie negocjowana ze sprzedającym. Okręgowa 
Rada Łowiecka w Krośnie zwróciła się z wnioskiem o rozwaŜenie moŜliwości wybudowania przez 
Polski Związek Łowiecki strzelnicy myśliwskiej na w/w działkach. Według wstępnego rozeznania 
tereny te spełniają ustawowe wymagania dotyczące budowy strzelnic. Kolejne dwa projekty uchwał 
dotyczą zmiany studium i planu zagospodarowania przestrzennego i są przygotowywane pod w/w  
planowaną  inwestycję. RozwaŜane są dwie alternatywy co do sprzedaŜy tych  działek: albo 
bezpośrednia sprzedaŜ przez Spółkę Carpatia MEAT, bądź teŜ wykup przez Gminę Zarszyn z docelową 
odsprzedaŜą działki w drodze przetargu publicznego. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa  Finansów oznajmiła, Ŝe członkowie 
Komisji na posiedzeniu w dniu 3 lutego br. pozytywnie zaopiniowali przedmiotowe projekty uchwał, 
wyraŜając zgodę o przeznaczeniu w/w terenów na budowę strzelnicy myśliwskiej. 
 
- Radny Ryszard Stączek wyraził nadzieję, Ŝe planowana do wybudowania strzelnica będzie słuŜyć nie 
tylko myśliwym, ale takŜe i chętnej młodzieŜy z terenu naszej gminy. Następnie  zaznaczył, Ŝe jest 
„całym sercem” za tego typu  inwestycją. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk  stwierdził,  iŜ jest mile zaskoczony tą planowaną inwestycją  
i jednocześnie wyraził nadzieję, Ŝe ta budowa dojdzie do skutku, nie podzieli losów niedoszłej  budowy 
ubojni zwierząt przez Spółkę Carpatia „MEAT”. 
 
- Sołtys Franciszek Gajewski stwierdził, Ŝe jest bardzo ucieszony tą  nową planowaną  inwestycją, 
dodając jednocześnie, iŜ jest ona  juŜ z kolei  trzecią. Najpierw na tym terenie miał być budowany 
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zakład utylizacji odpadów , ubojnia zwierząt,  a obecnie strzelnica myśliwska. Sołtys wyraził nadzieję, 
iŜ ta wybudowana strzelnica   będzie ogólnodostępna, zgodnie z obowiązującymi przepisami  
i jednocześnie  zapytał,  kto zajmie się remontem  drogi do tych  nieruchomości. 
 
- Radna Alfreda Gierad zaapelowała do władz samorządowych, aby w tym „ogólnym zadowoleniu”  
w toku podejmowanej decyzji o sprzedaŜy w/w działek nie przeoczyć sprawy włączenia projektowanej 
sieci kanalizacyjnej dla wsi Odrzechowa do kolektora kanalizacyjnego wybudowanego przez 
dotychczasowego właściciela działki i poprosiła o zachowanie rozwagi w tym względzie. 
 
- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski odczytał treść projektu wstępnego  porozumienia 
dotyczącego wykupu przez Gminę Zarszyn wybudowanego przez Spółkę Carpatia „MEAT” kolektora 
kanalizacyjnego. 
 
- Radny Krzysztof Tomków zapytał o techniczno-prawne aspekty wystąpienia Gminy Zarszyn ze Spółki 
Carpatia” MEAT”. 
 
- Prezes Okręgowej Rady Łowieckiej w Krośnie  Pan Franciszek Maresz powiedział, Ŝe inicjatywa 
budowy strzelnicy na terenie Gminy Zarszyn wynika z tego, iŜ teren ten  jest jak najbardziej odpowiedni 
na tego typu inwestycje. Wcześniej szukano terenów w innych gminach. Pan Prezes dodał, iŜ z całą 
odpowiedzialnością stwierdza, Ŝe  jeŜeli  ten teren uda mu się wykupić, a następnie przygotować 
niezbędną dokumentację w tym zakresie, to natychmiast przystąpią do tej budowy. Środki finansowe na 
ten cel są zabezpieczone i bardzo im zaleŜy na szybkim rozpoczęciu tej inwestycji. Będzie to strzelnica 
myśliwska,  na której moŜna będzie strzelać z broni myśliwskiej, a takŜe z broni pneumatycznej,  
małokalibrowej. Jest równieŜ w planie wybudowanie w tym miejscu obiektu socjalnego, który będzie 
słuŜył w  organizacji spotkań, konkursów np. dla dzieci,  młodzieŜy. Strzelnica ta  -jeŜeli powstanie- na 
pewno nie będzie hermetycznie zamknięta i zgodnie z obowiązującymi  przepisami będzie dostępna nie 
tylko dla myśliwych. 
 
- Pan Janusz Kowalewski-Przewodniczący Zarządu Okręgowego PZŁ w Krośnie- przedstawił dane 
techniczne planowanych do budowy strzelnic oraz poinformował, jakie wymogi musi spełniać teren 
niezbędny do tego typu inwestycji. 
 
- Sołtys Odrzechowej Pan Wiesław Józefczyk w swojej wypowiedzi zaapelował o  kompleksowe 
spojrzenie na sprawę budowy tej strzelnicy w kontekście innych planowanych  inwestycji w tym terenie, 
np.  budowy elektrowni wiatrowych,  utworzenia szlaku  turystycznego, konnego itp. 
 
- Pan Janusz Kowalewski- Przewodniczący Zarządu Okręgowego PZŁ w Krośnie- udzielił w tej sprawie 
wyczerpującej odpowiedzi. 
 
- Pani Agata Kustra Frączek-radca prawny- wyjaśniła sprawę  wniesienia przez Gminę aportu do Spółki 
Carpatia „MEAT” i odkupienia udziałów dodając, Ŝe nie ma innych  moŜliwości odzyskania tych 
działek od Spółki jak tylko  ich wykup. Radca dodała , Ŝe najprawdopodobniej Spółka odsprzeda te 
działki po cenie wolno rynkowej. 
 

- Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe cena sprzedaŜy ustalana jest pomiędzy stronami. Dodał takŜe , Ŝe przy 
sprzedaŜy tych nieruchomości prawo pierwokupu ma  Agencja Nieruchomości Rolnych i trzeba ją w tej 

sytuacji powiadomić. W wariancie pierwszym Gmina moŜe wykupić i sprzedać te działki w drodze 
otwartego przetargu  i  być moŜe wtedy pojawi nowy - inny- nabywca. Wójt dodał , Ŝe najlepszy dla 
Polskiego Związku Łowieckiego będzie  wariant bezpośredniego kupna pomiędzy Spółką Carpatia, 
 a Polskim Związkiem Łowieckim. Pan Wójt dodał takŜe , Ŝe jest nasza deklaracja i zgoda Spółki na 
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wykup przez Gminę wybudowanej przez Spółkę na tych działkach  infrastruktury w postaci sieci 
kanalizacyjnej i wodociągowej. Z chwilą rozpoczęcia inwestycji budowa  kanalizacji w Odrzechowej, ta 
część sieci kanalizacyjnej będzie nam niezbędna  i na pewno zostanie wykupiona. 
 
Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał 
pod głosownie projekty uchwał w następującej kolejności:  
- Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zakup nieruchomości na mienie komunalne Gminy 
Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział. brało15 radnych. Uchwała ta 
stanowi załącznik do protokołu, 
 
- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium Uwarunkowań  
i Kierunków Zagospodarowania  Przestrzennego Gminy Zarszyn”. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części obszaru Gminy Zarszyn, obejmującego działkę nr ewid. 1576 połoŜoną  
w miejscowości  Zarszyn i działkę nr ewid. 1222 połoŜoną  w miejscowości Posada Zarszyńska. 
Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu. 
- Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym gościom z Polskiego Związku Łowieckiego  
w Krośnie za udział w sesji i ogłosił 15minutową przerwę. 
 
Ad. 9. Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję 
nad projektem uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009r.  
 
- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek dokonała analizy projektu uchwały w sprawie zmian  
w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009r. zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. Mówiąc, Ŝe jedną  
z waŜniejszych zmian jest zwiększenie dochodów gminy o kwotę 350 tys. zł w formie dotacji na 
usuwanie skutków klęsk Ŝywiołowych. Poinformowała równieŜ o innych pismach i decyzjach, na 
podstawie których dokonane zostały zmiany w budŜecie gminy na 2009 r. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji po burzliwej dyskusji nad w/w projektem uchwały zaopiniowali go 
pozytywnie.  Jednocześnie wnioskując o to, by  w przypadku kolejnego przyznania dotacji na usuwanie 
skutków klęsk Ŝywiołowych,  podział tych środków na poszczególne zadania odbudowy dróg odbywał  
się w porozumieniu z członkami Komisji. 
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk zakwestionował wytypowanie 11 dróg do remontu ze środków   
usuwania klęsk Ŝywiołowych stwierdzając, Ŝe  w ramach tych środków  do naprawy  są tylko nie same 
drogi lecz takŜe i inne zniszczone obiekty. Radny wnioskował, by z chwilą otrzymania dotacji na 
powyŜszy cel w pierwszej kolejności  zorganizować  spotkanie wszystkich radnych celem nadania 
priorytetu przeprowadzanych remontów ze środków powodziowych.  
 
- Radny Wojciech Niemiec zapytał, dlaczego wśród tych 11 dróg wytypowanych do remontu  z środków 
powodziowych nie znalazła się Ŝadna droga w miejscowości BaŜanówka. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe do tej pory udało się naprawić wiele dróg z tzw. środków powodziowych. 
Wszystko zaleŜy od tego, jaką  kwotę otrzymamy w  promesie  i wtedy  typowana jest do naprawy  
z tych środków  ta droga która była wcześniej wykazana jako zniszczona w okresie powodzi. Wójt 
stwierdził, Ŝe jeŜeli jest taka potrzeba, to moŜna zorganizować  spotkanie z radnymi celem ustalenia 
kolejności realizacji zadań z tego zakresu. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmian w budŜecie Gminy Zarszyn na 2009r. Uchwała podjęta została większością głosów. Za 
jej podjęciem głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. 10. Kolejny projekt uchwały dotyczył zmiany uchwały własnej Nr XXIV/169/2009 Rady Gminy  
Zarszyn  z dnia 15 stycznia 2009r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały powiedział między innymi, Ŝe Kolegium 
RIO w Rzeszowie stwierdziło uchybienia w Uchwale Nr XXIV/169/09 Rady Gminy Zarszyn z dnia  
15 stycznia 2009 r w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego i istnieje  konieczność zmiany 
przedmiotowej uchwały polegającej na wskazaniu dodatkowego źródła finansowania zobowiązania 
wekslowego tj. dział 758, rozdz.75807- „Cześć wyrównawcza subwencji dla gmin”. 
 
- Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 
W dyskusji głosów nie zabierano. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowane projekt uchwały  
w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XXIV/169/2009 Rady Gminy  Zarszyn  z dnia 15 stycznia 2009r. 
w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 15 radnych. Stanowi ta załącznik do protokołu.  
 
Ad. 11.Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członków ochotniczych straŜy poŜarnych 
za udział w działaniach ratowniczych oraz szkolenia poŜarniczych. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały powiedział między innymi,  
Ŝe zgodnie z ustawą o ochronie p,poŜ. członek ochotniczej straŜy poŜarnej , który uczestniczył  
w działaniu ratowniczym lub szkoleniu poŜarniczym organizowanym przez PSP lub gminę, otrzymuje 
ekwiwalent pienięŜny. Wysokość ekwiwalentu ustala Rada Gminy w drodze uchwały.  Wysokość 
ekwiwalentu nie moŜe przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia ogłoszonego przez Prezesa GUS. 
Ekwiwalent jest wypłacany z budŜetu gminy. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 10 lutego 2009r dokonali analizy 
przedmiotowego projektu uchwały, akceptując go pozytywnie. 
 
- Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pienięŜnego dla członków 
ochotniczych straŜy poŜarnych za udział w działaniach ratowniczych oraz szkolenia poŜarniczych. 
Uchwała podjęta została jednomyślne. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu.  
  
Ad. 12-13.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad dwoma 
tematycznie powiązanymi projektami uchwał tj.: 
 
-  w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii 
zaszeregowania dla pracowników Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Zarszynie. 
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- w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania 
dla nie będących nauczycielami pracowników szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez 
Gminę Zarszyn. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwał powiedział między, Ŝe w ustawie budŜetowej 
na 2009 r przewidziana jest waloryzacja wynagrodzeń w sferze budŜetowej w wysokości 3,9%  
i w związku z tym istnieje konieczność ustalenia wartości jednego punktu, który stanowi podstawę 
opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników ZEAS i dla 
pracowników szkół podstawowych i gimnazjów.. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty  Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 10 lutego 2009r. dokonali analizy 
przedmiotowych projektów uchwał wyraŜając opinię pozytywną. 
 
Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz Konieczny poddał 
pod głosowanie w kolejności : 
 
- projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego  
w pierwszej kategorii zaszeregowania dla pracowników Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego 
Szkół w Zarszynie. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 
Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
- Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii 
zaszeregowania dla nie będących nauczycielami pracowników szkół podstawowych  
i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślne.  
W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia rocznego 
programu współpracy z podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego.  
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej przedmiotowej uchwały powiedział 
między innymi, Ŝe zgodnie z ustawą o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie administracja 
publiczna  powinna współpracować z organizacjami pozarządowymi w zakresie wykonywania zadań 
publicznych określonych w ustawie. Rada Gminy ma obowiązek uchwalić roczny program współpracy 
z podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego. Głównym celem tego programu jest 
kształtowanie demokratycznego ładu społecznego w środowisku lokalnym, poprzez budowanie 
partnerstwa między administracją publiczną i organizacjami pozarządowymi. Program winien wspierać 
organizacje pozarządowe w realizacji waŜnych celów społecznych. Wprowadza zasadę równości, 
partnerstwa, efektywności i jawności. Zgodnie z uchwałą wszystkie organizacje na równych prawach 
mogą realizować zadania publiczne. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego oznajmił, Ŝe na 
posiedzeniu w dniu 10 lutego br. członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 
publicznego. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 14 radnych, 
1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 15. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem uchwały 
w sprawie  porozumienia o współpracy partnerskiej  gmin: Kobylnica (Polska),Zarszyn(Polska), 
Kościelisko(Polska), Walce(Polska), Nižná Sitnica(Słowacja),Ol´ka(Słowacja), Tvrdošin(Słowacja),  
Malá Morávka(Czechy). 
 
- Wójt Gminy uzasadniając podjęcie przedmiotowej uchwały powiedział, Ŝe w dniu 23 listopada 2007r. 
Gmina Zarszyn nawiązała współpracę partnerską z Gminą Kobylnica. Podpisane wspólne porozumienie 
miało słuŜyć popularyzacji informacji o gminach, współpracy między szkołami, wymianie grup 
młodzieŜy, współpracy w dziedzinie kultury, sportu i turystyki. Gmina Kobylnica jest partnerem 
godnym do naśladowania,  ma szeroko rozwiniętą  współpracę z partnerami zagranicznymi i krajowymi, 
rozwija się gospodarczo, pozyskuje nowych inwestorów. W roku 2008 dokonano wymiany dzieci  
i młodzieŜy pomiędzy Gminą Zarszyn, a Gminą Kobylnica. Z ich relacji wynikało, Ŝe byli bardzo 
dobrze podejmowani przez naszego partnera. Wizyta władz samorządowych równieŜ potwierdziła, Ŝe 
jest to partner wiarygodny. W związku z tym, Ŝe Gmina Kobylnica zamierza dalej poszerzyć współpracę 
i chce złoŜyć wniosek do Brukseli na współpracę miast partnerskich i włączyć do tych działań Gminę 
Zarszyn. Niezbędnym dokumentem jest podjęcie uchwały Rady Gminy w tym zakresie. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe na posiedzeniu w dniu 10 lutego br. członkowie Komisji dokonali analizy  
w/w projektu. Mając na uwadze  dotychczasową dobrą współpracę z Gminą Kobylnica wyraŜono zgodę 
na podpisanie porozumienia o współpracy partnerskiej gmin. Jednocześnie Przewodniczący Komisji 
wnioskował o zakup łóŜeczek i szafek na wyposaŜenie planowanego w Szkole Podstawowej 
 w Jaćmierzu uruchomienia na okres wakacji i ferii  schroniska szkolnego. 
 
- Radny Janusz Dębski zapytał o to czy  w sytuacji,  gdy dąŜymy do nawiązania przyjaznych  
i partnerskich kontaktów pomiędzy w/w władzami samorządowymi, w budŜecie gminy będą 
zabezpieczone środki finansowe na ten cel. 
 
- Kierownik Referatu Oświaty Kultury Zdrowia Pani Bogumiła Bętkowska odpowiedziała, Ŝe od kaŜdej 
ze stron niniejszego porozumienia oczekuje się,  Ŝe uwzględni ona w budŜecie odpowiednią ilość 
środków finansowych na realizację wspólnych projektów, a następnie gminy objęte współpracą 
partnerska razem będą występować o  fundusze zewnętrzne. W miesiącu lutym br. Gmina Kobylnica 
jako wiodący partner przygotuje wniosek do Komisji Europejskiej w zakresie wymiany grupy 
młodzieŜy. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie  porozumienia o współpracy partnerskiej  gmin: Kobylnica (Polska), Zarszyn (Polska), 
Kościelisko(Polska), Walce(Polska), Nižná Sitnica(Słowacja),Ol´ka(Słowacja), Tvrdošin(Słowacja), 
Malá Morávka(Czechy).Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało  
15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 16. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc 
wydobywana Ŝwiru w granicach powszechnego korzystania  z wód. 
 
- Wójt Gminy uzasadniając celowość podjęcia w/w uchwały powiedział między innymi,Ŝe sołtys wsi 
Pielna zwrócił się z prośbą  o wydanie zezwolenia na pobór Ŝwiru w ilości 450 m³ z potoku Pielnica 
w miejscowości Pielnia. Pozyskany Ŝwir z rzeki na być wykorzystany do naprawy dróg gminnych  
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i rolniczych w Pielni. Właściciel wody-Podkarpacki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych  
w Rzeszowie działający w imieniu Marszałka Województwa Podkarpackiego zgodę taką wyraził 
określając jednocześnie warunki na jakich ma odbywać się wydobywanie Ŝwiru i termin waŜności 
zgody na  pobór. Bezpośredni nadzór nad prawidłowym poborem kruszywa z wyznaczonych miejsc 
pełnić będą przedstawiciel PZMiUW Inspektorat w Sanoku,Urzędu Gminy i sołtys. 
 
- Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Adam Malik poinformował, Ŝe na 
posiedzeniu  w dniu 27 stycznia br. członkowie Komisji analizowali w/w projekt uchwały i wyrazili 
pozytywną opinię i jednocześnie zapytał czy część tego Ŝwiru moŜna przeznaczyć na remont dróg  
w innych miejscowościach gminy. 
 
- Radny Krzysztof Tomków zaznaczył, iŜ dobrze jest Ŝe z  rzeki Pielnicy w Pielni moŜna pozyskać Ŝwir, 
który jest przydatny do remontu dróg.  Niemniej jednak rzeka ta przysparza równieŜ i wiele kłopotów 
poprzez podmywanie brzegów, dróg i mostków, które następnie trzeba naprawiać. 
 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 
Bogusław Rakoczy  stwierdził, iŜ pobór Ŝwiru z rzeki Pielnicy w Pielni będzie obywał się na  takich 
samych zasadach jak w latach ubiegłych. 
 
- Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc wydobywana Ŝwiru w granicach 
powszechnego korzystania  z wód. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 
15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 17. W siedemnastym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 
zmiany Planu Odnowy Miejscowości Odrzechowa na lata 2008-2017. 
 
- Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe podjęcie w/w uchwały wynika z potrzeby uzupełnienia danych w „Planie 
Odnowy Miejscowości Odrzechowa” poprzez zmianę w  rozdz. VIII. wpisując koszt szacunkowy 
realizacji ujętych w tym planie zadań inwestycyjnych. Zmiany te są wymagane i  niezbędne gdyŜ „Plan” 
ten  wraz z wnioskiem  będzie składany  w miesiącu lutym br. do Programu Obszaru Wiejskich 
Działanie 3.4.Odnowa i rozwój wsi. 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oświadczył, Ŝe członkowie Komisji dokonali analizy w/w projektu uchwały opiniując ją 
pozytywnie. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości Odrzechowa na lata 2008-2017. Uchwała  podjęta 
została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Ad. 18. W osiemnastym punkcie porządku obrad Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złoŜyli 
sprawozdania z działalności Komisji w 2008r.  
Sprawozdania te stanowią załączniki do protokołu.  
 
Rada Gminy przyjęła złoŜone sprawozdania. 
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Ad. 19. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 
Gminy Zarszyn w 2009r. 
 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy Zarszyn odczytali projekty  planów pracy Komisji na 
2009r., które były przedmiotem analizy na poszczególnych posiedzenia Komisji.  
Nie wniesiono propozycji zmian do tych projektów.  
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Zarszyn na 2009r. Uchwała ta 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu.  
 
Ad. 20. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem uchwały  
w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2009r. Dodał, iŜ  Rada Gminy działa zgodnie 
z uchwalanym na kaŜdy rok kalendarzowy planem pracy.  Projekt planu pracy Rady został opracowany  
i przesłany radnym wraz z materiałami na sesję  i następnie  poprosił  o zgłaszanie ewentualnych 
nowych  propozycji.  
Następne Przewodniczący Rady Gminy zgłosił autopoprawkę do w/w projektu poprzez uzupełnienie 
tematu obrad sesji  na miesiąc czerwiec  br. o dodatkowy  temat pn. „Stan opieki zdrowotnej w Gminie 
Zarszyn”. 
 
Nie zgłoszono dodatkowych propozycji zmian do projektu planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2009r. 
 
- Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 
projekt uchwały wraz z zgłoszoną autopoprawką w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2009r.  
Uchwała  podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 21. W dwudziestym pierwszym punkcie porządku obrad przystąpiono do realizacji zgłoszonych 
dodatkowych dwóch projektów uchwał. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały w sprawie zmiany „Planu Odnowy Miejscowości Posada Zarszyńska na lata 2007-2013”. 
 
Wójt Gminy stwierdził, Ŝe zmiana „Planu Odnowy Miejscowości Posada Zarszyńska na lata 2007-
2013” jest niezbędna w tej samej kwestii, co w przypadku zmiany „Planu Miejscowości Odrzechowa na 
lata 2008-2017”i polegać będzie na zmianie w rozdziale VI „Planu” 
 
- Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury Zdrowia Prawa i Porządku Publicznego Pan Krzysztof 
Tomków oznajmił, Ŝe członkowie Komisji pozytywne zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Innych głosów dyskusji nie zabierano. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmiany „Planu Odnowy Miejscowości Posada Zarszyńska na lata 2007-201”.Uchwała 
podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Ad. 22. Kolejny projekt uchwały dotyczył przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu zabudowanej 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zarszyn. 
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- Wójt Gminy uzasadnił podjęcie w/w uchwały mówiąc, Ŝe do sprzedaŜy w drodze przetargu 
przeznaczono nieruchomość zabudowaną budynkiem dawnej szkoły, połoŜoną w Jaćmierzu, oznaczoną 
w rejestrze gruntów jako działka o powierzchni 0,29 ha, wpisaną do rejestru zabytków prowadzonego 
przez  Podkarpackiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Przemyślu. 
Wojewódzki Urząd Ochrony Zabytków w Przemyślu Delegatura w Krośnie zezwolił na sprzedaŜ 
nieruchomości, równieŜ zebrane wiejskie wsi Jaćmierz w dniu 18 października 2008 r pozytywnie 
zaopiniowało powyŜsza sprzedaŜ. Po dokonaniu sprzedaŜy nieruchomość będzie zagospodarowana 
zgodnie z”Programem adaptacji budynku starej szkoły w Jaćmierzu” zawartym w dokumentacji 
konserwatorskiej sporządzonej przez biegłego z zakresu konserwacji i ochrony zabytków. Program 
przewiduje, Ŝe budynek moŜe być zaadaptowany na hotel, pensjonat, przychodnię zdrowia lub na Dom 
Pomocy Społecznej dla osób wymagających całodobowej opieki medycznej. 
 
- Przewodnicząca  Komisji Gospodarki Komunalnej Budownictwa i Finansów Pani Krystyna Trygar 
oznajmiła, Ŝe członkowie Komisji równieŜ wyrazili pozytywną opinię w kwestii sprzedaŜy w drodze 
przetargu budynku dawnej szkoły w Jaćmierzu. 
 
- Radny Ryszard Stączek wyraził Wójtowi podziękowanie za zainteresowanie tym obiektem, który cały 
czas podejmuje działania w kierunku zagospodarowana tego pustostanu. Radny stwierdził,  iŜ tym 
razem ma nadzieję,  Ŝe tym razem budynek ten zostanie zagospodarowany i nie będzie ulegał dalszemu 
niszczeniu.   
 
Wobec braku innych głosów dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał pod 
głosowanie  projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  
W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  
 
Ad. 23. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pismo mieszkańców wsi Nowosielce 
skierowane do Rady Gminy  w sprawie remontu nawierzchni drogi wewnętrznej Nr 625 w tej 
miejscowości. Prośbę w powyŜszej sprawie podpisało 10 mieszkańców. 
Przewodniczący poinformował, iŜ z uwagi na to, Ŝe Rada Gminy nie jest kompetentna do 
bezpośredniego załatwienia powyŜszej prośby w związku z tym przekaŜe ją do załatwienia  Wójtowi  
i  Kierownikowi Referatu Gospodarki  Komunalnej Przestrzennej i Ochrony Środowiska - podmiotom 
odpowiedzialnym za przygotowanie i realizację tego zadania. 
 
- Sołtys Franciszek Gajewski przekazał informację o organizowanej  w dniu  14 kwietna  br. wystawie 
rolniczej w Kielcach, a takŜe poprosił, aby na zebraniach wiejskich przybliŜyć rolnikom  zagadnienie 
związane z wprowadzeniem zasady wzajemnej zgodności, która zawiera zbiór przepisów prawnych 
mających wpływ na wysokość bezpośrednich dopłat dla rolników.  
 
- Radny Zygmunt Ołowiańczyk jeszcze raz ponowił prośbę o zorganizowanie z radnymi spotkania przed  
podjęciem decyzji o podziale środków,  pozyskanych w ramach dotacji na usuwanie skutków klęsk 
Ŝywiołowych w celu ustalenia priorytetu realizacji zadań uzyskanych z tych dodatkowych środków do 
budŜetu gminy.. 
 
- Sołtys Zbigniew Mazur wnioskował w kilku sprawach,  a mianowicie o to : 
- aby zobowiązać mieszkańców gminy, by  wraz z nadejściem wiosny przystąpić do generalnego 
uporządkowania terenu prywatnych posesji,  terenów  przysklepowych  i innych,  a takŜe dąŜyć do 
powołania na terenie gminy straŜy gminnej, która miałaby za zadanie nadzór nad estetyką i wyglądem 
naszych posesji, plagą  wałęsających się psów. itp. Sołtys zwrócił takŜe uwagę na urządzenie  parkingu 
obok budynku Urzędu Gminy,  
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- przed przystąpieniem do remontu dróg w pierwszej kolejności wykonać odwodnienie przydroŜnych 
rowów korzystając z „Ostrówka”, znajdującego się na stanie ZGK, 
- nasilić  działania w kierunku przeglądu budynków domów ludowych pod względem droŜności 
kominów, zabezpieczenia instalacji gazowych, energetycznych,  
- Sołtys zaproponował takŜe, by na wzór SP w Zarszynie zorganizować i ogłosić na terenie Gminy 
Zarszyn  konkurs na najładniejszą posesję, ogródek, balkon itp.. 
 
- Sołtys Posady Zarszyńskiej Aleksandra Rysz wnioskowała: 
- o naprawę drogi wewnętrznej od  Ekspedytu Nafty i Gazu w Zarszynie w kierunku do BaŜanówki, 
- o przeprowadzenie  remontu drogi wewnętrznej w Posadzie Zarszyńskiej na tzw.”śabniku”. 
- dać właścicielowi nakaz rozbiórki niezamieszkałego budynku  w Posadzie Zarszyńskiej, częściowo 
   zniszczonego podczas ubiegłorocznego poŜaru. 
 
- Radna Krystyna Trygar wnioskowała o: 
- zorganizowanie w Szkole Podstawowej w Zarszynie świetlicy szkolnej, by w ten sposób młodsze 
dzieci po zajęciach lekcyjnych  mogły się tam  zatrzymać na  2-3 godziny, 
- wystosowanie pisma do Polskiego Związku Wędkarskiego w Krośnie o ogrodzenie i uporządkowanie 
terenu stawu w Posadzie Zarszyńskiej  k. dawnego browaru, 
- zapytała takŜe,  czy w tym roku będzie przeprowadzany w Zarszynie  remont drogi krajowej Nr 28. 
 
- Radny Wojciech Niemiec wnioskował, o to aby w miejscowości BaŜanówka utworzyć świetlicę 
np. komputerową na wzór Nowosielec, Zarszyna, Posady Jaćmierskiej tak, aby młodzieŜ z  tej 
miejscowości miała gdzie się spotykać i miała odpowiednio zagospodarowany czas wolny. 
Wnioskował takŜe o to,  by wraz z nadejściem wiosny przystąpić do wykonania  remontu dróg 
gminnych i wewnętrznych w BaŜanówce, a takŜe uzupełnić wykaz dróg wskazanych do remontu ze 
środków powodziowych o drogę  gminną w BaŜanówce. 
Radny zwrócił się z następującym zapytaniem  do Dyrektora d/s lecznictwa Pana Dariusza Wanielisty,  
w przypadku gdy wygra przetarg na zakup budynku starej szkoły w Jaćmierzu, to na co zamierza go 
przeznaczyć?. 
 
- Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski wnioskował, o to aby do  porządku obrad przyszłej sesji 
włączyć temat powołania Komisji Statutowej, której zadaniem będzie przygotowanie propozycji zmian 
w Statucie Gminy.  Od 1 stycznia 2009r weszła w Ŝycie nowa  ustawa o pracownikach samorządowych  
i w związku z tym w/w „Statucie” muszą być poczynione pewne zmiany. 
 
- Radny Adam Malik wnioskował o interwencję w  Powiatowym Zarządzie Dróg w Sanoku  w sprawie 
uprzątnięcia  wzdłuŜ drogi powiatowej relacji Jaćmierz- Zarszyn przydroŜnych rowów z zalegających 
konarów, krzaków , patyków po wykonanym ich odkrzaczaniu. Wnioskował takŜe o to by, 
na tej drodze wykonać remont niszczejącego drewnianego mostu. Radny poprosił teŜ, aby na przystanku 
autobusowym przy wjeździe do Jaćmierza zainstalować oświetlenie. 
 
- Radny Krzysztof Tomków zwrócił uwagę na złą jakość materiałów uŜywanych do remontu dróg 
powiatowych z jednoczesnym zwróceniem uwagi na ten fakt administratorowi drogi tj. Powiatowemu 
Zarządowi Dróg w Sanoku. 
 
- Radny Janusz Dębski zapytał kiedy zostaną  podjęte działania zmierzające do naprawy bądź wymiany 
części słupków przy chodniku  w Zarszynie,  zniszczonych w trakcie kolizji  drogowej k. p. Cecuły. 
 
- Radna Anna Szajna wnioskowała o zabezpieczenie w budŜecie gminy na 2009r środków finansowych  
na naprawę  drogi wewnętrznej  Nr 625 w Nowosielcach, o remont której zwrócili się mieszkańcy tej 
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miejscowości w piśmie odczytanym przez Przewodniczącego Rady Gminy. Radna wnioskowała takŜe 
o remont drogi gminnej za tzw. przejazdem kolejowym w tej miejscowości.  
 
- Radna Rady Powiatu Sanockiego Pani GraŜyna Borek poinformowała o zasadach realizacji zadań  
w zakresie remontu dróg powiatowych prowadzonych przez Powiatowy Zarząd Dróg w Sanoku. 
 
Ad. 24. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował radnych i sołtysów o tym,  
iŜ  zauwaŜa pewien problem co do  ilości zgłaszanych wniosków i zapytań na sesjach Rady Gminy. 
Stwierdził  przy tym, iŜ nikomu nie chce ograniczać  prawa do wystąpień,  ale by  zwrócić uwagę na  
rangę tych zgłaszanych wniosków, gdyŜ  nie wszystkie one  muszą zostać wyartykułowane na 
plenarnym posiedzeniu.  MoŜna je zgłaszać bezpośrednio Wójtowi, w Referatach Urzędu Gminy,  na 
komisjach  Rady Gminy,  a w ostateczności  na sesji Rady Gminy i wówczas  jeŜeli  nie przyniosą one 
Ŝądanego skutku. 
 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan 
Bogusław Rakoczy udzielając odpowiedzi na zgłoszone wnioski poinformował, Ŝe : 
- w budynkach domów ludowych co roku odbywają się przeglądy instalacji elektrycznych, gazowych 
itp. 
- wraz z nastaniem wiosny i posiadanymi środkami  budŜecie gminy rozpoczęte zostaną prace 
remontowe na drogach gminnych i wewnętrznych, 
- wniosek o powołanie na terenie gminy straŜy gminnej jest na pewno zasadnym, gdyŜ wiele dziedzin 
Ŝycia społecznego wymaga nadzoru, 
- wystosowane zostanie pismo do Polskiego Związku Wędkarskiego o ogrodzenie i uporządkowanie 
terenu stawu koło dawnego browaru w Posadzie Zarszyńskiej, 
- zostanie wystosowane pismo do Powiatowego Zarządu Dróg w Sanoku o uporządkowanie 
przydroŜnych rowów wzdłuŜ drogi powiatowej relacji  Jaćmierz -Zarszyn, 
 
Dyrektor d/s Lecznictwa Pan Dariusz Wanielista odpowiedział, jeŜeli w drodze przetargu kupi budynek  
byłej szkoły w Jaćmierzu to będzie zmierzał do uruchomienia w nim placówki opiekuńczo- 
pielęgnacyjnej dla osób niepełnosprawnych.  
 
- Kierownik Referatu Oświaty Kultury Zdrowia Pani Bogumiła Bętkowska poinformowała, Ŝe w Szkole  
Podstawowej  w Zarszynie zostanie wygospodarowanie pomieszczenie i od marca br. zostanie w nim  
utworzona  szkolna świetlica. W ramach Programu Integracji Społecznej  zostanie ogłoszony przetarg na 
prowadzenie tego typu opieki.  
 
- Wójt Gminy w uzupełnieniu wypowiedzi dodał, Ŝe większość tych zgłoszonych wniosków wymaga 
poniesienia nakładów finansowych, a niektóre z nich nie są  ujęte w budŜecie gminy na 2009r. 
Następnie poinformował, Ŝe : 
- utworzenie straŜy gminnej na terenie gminy byłoby na pewno zasadnym, lecz na obecną chwilę nie ma 
wolnych środków finansowych na ten cel, a  to są kolejne wydatki tj. siedziba , wyposaŜenie itp., 
- remont parkingu, ogrodzenia  przy  budynku UG jest pilnym zadaniem do wykonana, równieŜ i  na ten 
cel nie ma wolnych środków w budŜecie gminy na 2009r. 
- corocznie w budynkach komunalnych jest przeprowadzany  przegląd instalacji gazowych 
elektrycznych i są z nich sporządzane protokoły.  
-  ogłoszenie konkursu na najładniejsza posesję, ogródek jest inicjatywą godną do naśladowania  
i realizacji, 
- drogi wnioskowane do remontu w 2009r. to część z nich ujęta jest do realizacji ze środków  budŜetu 
gminy, niektóre   wykonane zostaną   z pozyskanych do budŜetu dodatkowych środków finansowych, 
a realizacja pozostałych  będzie  przez inwestorów planujących budowę wiatraków  na terenie gminy, 
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- w sprawie rozbiórki zniszczonego w trakcie poŜaru niezamieszkałego budynku w Posadzie 
Zarszyńskiej Wójt odpowiedział, Ŝe jest to teren prywatny  i pozostaje jedynie zgłosić tę sprawę do 
Powiatowego Państwowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Sanoku, 
- sprawa zorganizowania świetlicy dla młodzieŜy w BaŜanówce Wójt odpowiedział , Ŝe z tego typu 
inicjatywą  musi równieŜ wystąpić ktoś z młodzieŜy i jest to temat ten do przedyskutowania  
i rozwaŜenia, a lokal  w razie potrzeby zostanie wygospodarowany. 
- w sprawie remontu drogi krajowej Nr 28 w miejscowości Zarszynie w kierunku Długiego jest to  
zadanie Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad i po ogłoszeniu przez nich przetargu, najprawdopodobniej 
w tym roku remont ten będzie wykonywany. Wójt poinformował takŜe, iŜ zaraz po wypadku zgłoszone 
zostały do naprawy zniszczone słupki przy chodniku wzdłuŜ drogi krajowej w Zarszynie , być moŜe 
będą one  naprawiane przy  remoncie tej drogi. 
 
Ad. 25. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach. Ogłosił dwudziestą piątą sesję Rady Gminy 
Zarszyn  w bieŜącej kadencji za zamkniętą. 
 
 
 
Protokołowała:        Przewodniczący 
Irena Kasza                     Rady Gminy Zarszyn  
          
                mgr Janusz Konieczny 
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